
PROTOKÓŁ Nr XXVII/2017 

z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 19 czerwca 2017r. 

 

Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2016r. 

5. Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bojszowy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016r. 

6. Przedstawienie projektów uchwał. 

7. Przyjęcie uchwał. 

8. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

10. Zakończenie sesji.  

 

Przebieg sesji: 

 

Ad. 1-3 

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych, zaproszonych gości oraz 

stwierdził prawomocność sesji – obecnych 11 radnych (nieobecny Radny J. Gwóźdź, Radna 

K.Knopek, Radny H. Kostyra, Radny A.Rokowski). 

 

Przewodniczący odczytał porządek obrad i zapytał, czy Radni wnoszą jakieś zmiany w proponowanym 

porządku obrad.  

Radny Paweł Kumor zgłosił wniosek formalny o wycofanie projektu uchwały nr XXVII/185/2017 ze 

względu na braki formalne takie jak data wejście w życie. Prośba o skierowanie tego projektu do 

Komisji Gospodarki Komunalnej, która po skorygowaniu błędów ponownie będzie mogła wystąpić do 

rady o podjęcie tego projektu uchwały. Przewodniczący czy ktoś jeszcze w tym temacie chciałby się 

wypowiedzieć? Radny Stanisław Biela zapytał, jakie są to braki formalne? Skoro jedyną wadą prawną 

jest termin wejścia uchwały w życie, to proponuje zmienić datę wejścia w życie uchwały z dniem 

1 lipca 2017r. i zostawić w programie, jako projekt uchwały do rozpatrzenia przez radę?  

Radca Prawny M. Nosalik powiedział, że generalnie na wstępnie była jedna uwaga a mianowicie, 

projekt uchwały został wniesiony przez Pana radnego, zwrócił uwagę, że w regulaminie rady nie ma 

inicjatywny uchwałodawczej radnego. Art 17 wspomnianego regulaminu mówi o Wójcie i Komisjach 

Rady. Wobec tego projekt ten został skierowany do komisji. Jedna z komisji, która nie będąc 

w kontakcie z radcą prawnym, co do treści jak i podstaw prawnych i innych okoliczności, wydała 

pozytywna opinię. Przyznała, że staje się wnioskodawcą tego projektu, który radni otrzymali, z tymi 

błędami. W tej chwili mamy inicjatywę uchwałodawczą komisji zgodnie z regulaminem rady gminy, 

w związku z tym projekt ten w takim kształcie i wadami znalazł się w materiałach na sesje rady, jeżeli 

chodzi o procedowanie. Stąd decyzja inicjatorów, w tym momencie komisji, jest dla radcy prawnego 

decyzja wiążącą, jako wniosek. W zakresie tego, co się stało na posiedzeniu komisji, przegłosowaniu 

tego projektu, który został opracowany przez radnego. Radca prawny na koniec powiedział, że 

decyzję pozostawia Radzie Gminy, bo tutaj jesteśmy już w elemencie procedowania nad konkretnym 

projektem. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że w związku, że jest wniosek formalny radnego Pawła 

Kumora, a propozycja zmiany radnego Stanisława Bieli zostanie omówiona przy procedowaniu tego 

projektu uchwały, w przypadku, kiedy wniosek radnego Pawła Kumora zostanie oddalony. 

 



Wniosek radnego Pawła Kumora o wycofanie projektu uchwały nr XXVII/185/2017 został poddany pod 

głosowanie:  

2 głosy – za 

9 głosów – przeciw 

0 głosów – wstrzymujących się 

Przewodniczący ogłosił, że w związku z powyższym głosowaniem projekt uchwały nr XXVII/185/2017 

zostanie rozpatrywany na sesji Rady Gminy w dniu dzisiejszym. 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do Protokołu Nr XXVI/2017.  

Protokół z sesji Nr XXVI/2017z dnia 15 maja 2017r. został poddany pod głosowanie: 

  11 głosów – za 

    0 głosów – przeciw 

    0 głosów – wstrzymujących się 

Ad. 4 Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2016r. 

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem 

z wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2015r. zostało złożone do Biura Rady do dnia 30 marca br., 

pozytywnie zaopiniowane przez Regionalną Izbę Obrachunkową oraz było szczegółowo omówione na 

Komisji Rewizyjnej. Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof 

Ścierski. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, 

opinię RIO o przedłożonym przez Wójta Gminy Bojszowy sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2016 

rok. 

Wójt krótko opisał wykonanie budżetu za 2016 rok. Budżet Gminy Bojszowy na 2016 rok zamknął 

się kwotą 31 576 336,88 zł w dochodach oraz 27 044 273,88 w wydatkach. Planowane wydatki 

wyniosły 32 101 914,44 zł, a wykonane 29 784 127,00, tj. 92,8%planu. Realizacja dochodów 

przedstawia się następująco:  

 podatek od nieruchomości od os fizycznych i prawnych wynoszący 3 002 498,60 zł tj. 84,9% 

planu; 

 podatek od środków transportowych wynoszący 248 866,92 zł, tj. 88,9% planu; 

 podatek rolny wynoszący 106 968,70 zł, tj. 70,8%planu; 

 podatek leśny w kwocie 29 189,38 zł, tj. 176,9% planu; 

 podatek od czynności cywilnoprawnych w kwocie 434 360,15 zł tj. 131,9%planu; 

 opłata skarbowa w kwocie 17 905,00 zł, tj. 99,5% planu; 

 subwencja oświatowa 8 069 753,00 zł, tj. 100% planu. 

Wykonanie przedstawia się następująco:  

 udziały w podatku dochodowym os osób fizycznych wyniosły 8 880 318,00 zł, tj. 101,7% 

planu;  

 udziały w podatku dochodowym od osób prawnych wyniosły 37 961,91 zł, tj.94,9% planu. 

Wykonanie wydatków budżetowych za 2016 rok zamknęło się kwotą 29 784 127,00 zł, tj. 92,8% planu. 

Na zadania bieżące wydano 27 098 554,16 zł, tj. 96,2% planu, a na zadania inwestycyjne i majątkowe 

2 685 572,84 zł, tj. 68,2% planu. Dochody za gospodarowanie odpadami w roku 2016 wyniosły 1 386 

486,61 zł, natomiast koszty wywozu odpadów wyniosły 1 830 738,72 zł.  

 Mienie komunalne za 2016 rok przedstawia się następująco:  

 przyrost na kwotę: 12 371 393,13 

 majątek: 133 123 295,43 + udziały w spółkach w wysokości: 9 242590,00 (CP Wola, Master, 

GPK). 

Uwagi radnych: 

Radny Stanisław Biela: podziękował Wójtowi Gminy za sprawozdanie z wykonania budżetu. 

Przyjęcie projektu uchwały (nieobecny Radny J. Gwóźdź, Radna K. Knopek, Radny A. Rokowski, 

spóźniony Radny H. Kostyra,):  

 



Uchwała nr XXVII/177/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. w sprawie rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Bojszowy za 2016 rok   

  12 głosów – za 

    0 głosów – przeciw 

    0 głosów – wstrzymujących się 

 

Ad. 5 Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Bojszowy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016r.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Ścierski odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia Wójtowi Gminy Bojszowy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016r. oraz uchwałę 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Bojszowy. Skład orzekający wydał pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bojszowy za 2016 rok. 

 

Uwagi radnych: brak uwag. 

 

Przyjęcie projektu uchwały (nieobecny Radny J. Gwóźdź, Radny A. Rokowski, spóźniony Radny H. 

Kostyra, Radna K. Knopek):  

 

Uchwała nr XXVII/178/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Bojszowy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok. 

13 głosów – za 

    0 głosów – przeciw 

    0 głosów – wstrzymujących się 

 

Przewodniczący Rady Gminy pogratulował Wójtowi uzyskania absolutorium, a także pracownikom 

urzędu i radnym realizacji budżetu. 

 

Ad. 6 Przedstawienie projektów uchwał 

1. Projekt uchwały nr XXVII/179/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. 

w sprawie wskazania Wójta Gminy Bojszowy do Rady Nadzorczej Spółki MASTER- Odpady 

i Energia Sp. z o.o. - przedstawiła Sekretarz Gminy Longina Giedwiłło. 

 

Wójt Gminy Bojszowy pełni funkcje członka w Radzie Nadzorczej Spółki MASTER reprezentując 

Gminę Bojszowy na podstawie uchwały Rady Gminy. Nie zachodziłaby nawet konieczność tworzenia 

nowej uchwały, gdyby nie to, że spółka zmieniła swoją nazwę. Jest to w tej chwili spółka MASTER- 

Odpady i Energia Sp. z o.o. W związku z tym dla porządku, aby nie było żadnych wątpliwości, 

przygotowany został projekt uchwały z aktualna nazwą spółki. Pani Sekretarz Gminy poinformowała 

radnych, że Wójt posiada stosowne uprawnienia do zasiadania w spółkach. Poprzednia uchwała 

wyznaczająca Wójta do Rady Nadzorczej miała już nieaktualną nazwę spółki. W związku 

z powyższym, w celu uporządkowania nazewnictwa spółki stosowne jest podjęcie tego projektu 

uchwały.  

 

Uwagi radnych: 

Radny Antonii Wilczek: zapytał, w ilu spółkach może zasiadać Wójt? 

Sekretarz Gminy: Wójt może być wskazany nie więcej niż do dwóch spółek. Wątpliwości 

interpretacyjne pojawiły się, dlatego, że pojawił się zapis, że jedna z tych spółek może mieć 100% 

udział danej gminy, natomiast druga spółką, powinna być spółka, w której udział samorządów 

terytorialnych nie przekracza 50%. Interpretacje są różne. Wójt Gminy Bojszowy wskazany jest tylko 

do jednej spółki.  

Radny Paweł Kumor: zapytał, czy są określone kadencje w Radzie Nadzorczej. 

Sekretarz Gminy: oczywiście są kadencje, jednak uchwała podejmowana jest bezterminowo. 



Rady Roman Horst: zapytał, czy prawidłowy jest zapis w §1 i §2? Czy to, że Wójt jest wskazany nie 

"gryzie" się z zapisem §2 " Odpowiedzialny za wykonanie uchwały Wójt Gminy Bojszowy." 

Sekretarz Gminy: odpowiedzialnym za wykonanie uchwały nie może być ktoś inny niż Wójt Gminy. 

Zapis jest prawidłowy. 

Radny Paweł Kumor: zapytał o sytuację rozwojową spółki MASRE? 

Wójt: pojutrze odbędzie Walne Zgromadzenie Akcjonariuszy Spółki MASTR, gdzie zostanie 

przedstawione sprawozdanie za 2016 rok. Spółka pracuje na wyniku dodatnim..  

 

2. Projekt uchwały nr XXVII/180/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r.w sprawie 

przyjęcia statutu Gminnego zakładu Opieki Zdrowotnej  

Uchwała w sprawie przyjęcia statutu Gminnego zakładu Opieki Zdrowotnej została podjęta 15 maja 

2017r. Uchwała ta posiadała błędnie wskazane daty uchwał, które utraciły moc (podano daty publikacji 

w Dzienniku Urzędowy, a nie daty podjęcia). W tym projekcie uchwały zmienia sie tylko te daty 

uchwał, które utraciły moc. Pozostałe zapisy pozostają bez zmian. 

 

Uwagi radnych: brak 

 

3. Projekt uchwały nr XXVII/181/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Bojszowy 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę. 

4. Projekt uchwały nr XXVII/182/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. 

w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług świadczonych przez gminę w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów oraz wysokości cen za te usługi. 

5. Projekt uchwały nr XXVII/183/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. w sprawie 

„Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bojszowy” 

Wszystkie trzy projekty uchwał przedstawił Wójt Gminy Bojszowy. Projekty te zostały omówione na 

posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej. Zmiany uchwały wymuszone zostały w związku 

z ukazaniem się Rozporządzenia Ministra Środowiska w sprawie szczegółowego sposobu 

selektywnego zbierania wybranych frakcji odpadów, które wejdzie w życie w dniu 01.07.2017r., które 

określa kolory i nazwy, jakie należy stosować na pojemnikach i workach służących do gromadzenia 

odpadów, koniecznym jest dostosowanie obowiązującej uchwały do nowych zapisów. Wprowadzone 

w/w rozporządzeniem kolory i nazwy zostały już uwzględnione w Opisie Przedmiotu Zamówienia i od 

1 kwietnia funkcjonują na terenie gminy Bojszowy. 

Jednocześnie zmiana uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Bojszowy 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę. 

Zmiana podyktowana jest potrzebą odstąpienia od limitów odpadów odbieranych od właścicieli 

nieruchomości, poza wyraźne wyszczególnionymi frakcjami wskazanymi w art. 6r ust. 3a ustawy 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Zgodnie z przywołanym artykułem w uchwale 

dopuszcza się ograniczenie ilości odpadów zielonych, zużytych opon, odpadów wielkogabarytowych 

oraz odpadów budowlanych i rozbiórkowych stanowiących odpady komunalne odbieranych lub 

przyjmowanych przez punkty selektywnego zbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości w zamian za pobraną opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Wobec 

powyższego limit odpadów odbieranych sprzed posesji zostanie wyznaczony wyłącznie dla odpadów 

zbieranych do brązowych worków z napisem „Bio” w ilości czterech worków (odbieranych sprzed 

posesji). Nieograniczoną ilość odpadów zielonych właściciele nieruchomości zamieszkałych będą 

mogli dostarczać do Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych. Ograniczenie ilości 

worków brązowych odbieranych sprzed posesji powinno wpłynąć na zwiększenie liczby 

przydomowych kompostowników i tym samym zmniejszenie strumienia odpadów biodegradowalnych 



odbieranych miesięcznie z terenu gminy, co przełoży się na obniżenie miesięcznych kosztów odbioru i 

zagospodarowania odpadów finansowanych przez Gminy. 

Zmiana uchwały w sprawie określenia rodzajów dodatkowych usług świadczonych przez gminę 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów oraz wysokości cen za te usługi jest podyktowana koniecznością uwzględnienia realnych 

potrzeb mieszkańców i wprowadza: 

1. odbiór opon z ciągników i samochodów ciężarowych za dodatkową opłatą, 

2. podstawienie i odbiór sprzed posesji pojemnika 1100l z odpadami ulegającymi biodegradacji. 

 

Uwagi radnych: 

Radny Stanisław Biela: zapytał, czy może dopisać w projekcie uchwały nr XXVII/181/2017 brak §1 pkt. 

3 ust. 2, że zużyte baterie można oddać w PSZOK. 

Wójt: ta informacja będzie umieszona na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

Radny Andrzej Rokowski: zapytał, czy w projekcie uchwały nr XXVII/182/2017 w §1 ust. 2 nie powinny 

zostać wyszczególnione przypadki, w których liczba pojemników na odpady zmieniane może ulec 

zwiększeniu? 

Wójt: są to przypadki losowe (nadzwyczajne) takie jak np. większa ilość pampersów. Natomiast, jeśli 

ktoś potrzebuje pojemnik, np. bo jest jakaś uroczystość wtedy może zgłosić dodatkową usługę, która 

jest dodatkowo płatna. 

Radny A. Rokowski: zapytał, czy jeśli mieszkaniec chce oddać opony na PSZOK, najpierw powinien to 

zgłosić w gminie, czy bezpośrednio w PSZOK? Jak to będzie wyglądać z odbiorem opon ponad limit 

dla danej nieruchomości? 

Wójt: jest to funkcja techniczna, w PSZOK będzie trzeba to odnotować, tak jak to ma miejsce np. 

z gruzem. 

Radny A. Rokowski: zapytał, czy zapis w projekcie uchwały XXVII/183/2017 §2 ust. 4 wnika z   

bezpośrednio z ustawy? 

Wójt: zapis jest zgodny z ustawą, W OPZ/SIWZ przywołane są przepisy zgodności pojemników 

z wymogami Dyrektywy CE. 

Radny A. Rokowski: czy ktoś kontroluje normy wykazane w projekcie uchwały XXVII/183/2017 §2 ust. 

6? 

Wójt: wszystkie normy są sprawdzone- uprzednio wypracowane i udowodnione.  

Radny Roman Horst: zapytał, jak wygląda oddawanie opon z nieruchomości, gdzie są 2 rodziny? 

Wójt: odbiór opon przypisany jest do złożonych deklaracji. Jeśli na danej nieruchomości są dwie 

rodziny, każda z odrębną deklaracją, wtedy każda z nich może oddać po 4 opony. 

Radny Stanisław Biela: zapytał, czy konieczny jest zapis o deratyzacji - §7 projektu uchwały 

nr XXVII/183/2017. 

Wójt: jest taki obowiązek.  

Radny Paweł Kumor: zapytał, czy limit zużytych opon liczony jest w roku kalendarzowym? 

Wójt: limit liczony jest w roku kalendarzowym (budżetowym). 

 

6. Projekt - Uchwała nr XXVII/184/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. 

w sprawie dokonania wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty - przedstawił Wójt Gminy Bojszowy 

Dopłata z budżetu gminy za usługę odbioru odpadów w ubiegłym roku wynosiła ok.360 tys. zł do tego 

należy dodać koszty pracownicze, czyli ok 108 tys. zł. Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach mówi, że z pobranych opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi gmina pokrywa 

koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, które obejmują koszty:  

 odbierania, transportu i unieszkodliwiania odpadów komunalnych;  

 tworzenie i utrzymanie PSZOK;  

 obsługi administracyjnej tego systemu; 

 edukacji ekologicznej w zakresie prawidłowego postępowania z odpadami komunalnymi.   



Natomiast życie pokazało, że tylko w pierwszych miesiącach funkcjonowania tego systemu wszystko 

się domykało. Ustawodawca określił górne stawi opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi - 

jest to koszt ok. 27 zł, jeżeli odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny i ok. 38 zł, jeżeli 

odpady nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny. Po dwóch latach doświadczenia widać, że 

gminę nie stać, nie ma możliwości, aby z budżetu dokonywać systematycznie kolejnej dopłaty do 

usługi odbierania odpadów. Odpady, które przyjęliśmy wygenerowały dodatkową pozycję w budżecie, 

czyli dopłata. Za okres funkcjonowania tego systemu przejętego przez gminę ok 800 tys. zł dopłacono. 

W ubiegłym roku było to ponad 400 tys. zł. Na ten rok budżetowy dopłata będzie wychodziła ok.300 

tys. zł. W tej chwili średni koszt na jednego mieszkańca wynosi 19,70zł. Wtedy ten koszt by się 

bilansował. Natomiast proponujemy stawę 16 zł od mieszkańca, (jeżeli odpady są zbierane 

i odbierane w sposób selektywny). Dopłata z budżetu i tak pozostanie, ale w wysokości ok 200 tys. zł. 

Na kolejnych sesjach będziemy zmieniać budżet, aby można było płacić za wykonaną usługę. 

W Gminie Bojszowy produkuje się średnio 320t.odpadów. Z jednej strony czynimy dla siebie dobrze, 

dla środowiska, dla warunków życia, ale wszystko to kosztuje. W związku z tym proponuje się kwoty: 

 16 zł od mieszkańca (jeżeli odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny) 

 26 zł (jeżeli odpady nie są zbierane i odbierane w sposób selektywny). 

Na terenie nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne i są 

zbierane i odbierane w sposób selektywny: 

1) za jeden pojemnik lub kontener na odpady zmieszane w wysokości: 

 o pojemności 120 l - 29 zł 

 o pojemności 240 l - 47 zł 

 o pojemności 1100 l - 135 zł 

 o pojemności 7000 l - 500 zł 

2) na terenie nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne 

wyższe od stawek wymienionych w pkt. 1, jeżeli 

 odpady nie będą zbierane i odbierane w sposób selektywny: 

 o pojemności 120 l - 40 zł 

 o pojemności 240 l - 65 zł 

 o pojemności 1100 l - 180 zł 

 o pojemności 7000 l - 750 zł 

 

Uwagi radnych:  

Radny Stanisław Biela: stawki dla niezamieszkałych nieruchomości są bez względu na czas? Koszty 

te są miesięczne, czy jest to opłata za pojemnik? 

Wójt: opłata jest od pojemnika. Niezamieszkały deklaruje, jaki pojemnik potrzebuje, nie podaje się 

w tym wypadku osób.  

Radny Stanisław Biela podzielił sie swoimi przemyśleniami, powiedział, że podnosimy stawkę z 14 zł 

na 16 zł (odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny) i oby tego nie było, ale wydaje się 

radnemu, że tych śmieci może być jeszcze więcej. Bo skoro mieszkańcy stwierdzą, że maja płacić 

więcej to będzie wyrzucał wszystko to, co mają, niektórzy trawy nie oddają, teraz mogą zacząć 

oddawać. Oby się to nie spełniło. 

Wójt: trwa jest limitowana - 4 worki sprzed posesji, można oddać ją również w PSZOK. To jest kolejny 

element w gospodarce odpadami, który może będzie zmieniany szukając oszczędności. Póki, co 

zostawiamy system odbioru trawy sprzed posesji - 4 worki miesięczne. Jednak, może być sytuacja 

taka, że trawę będzie można oddać tylko w PSZOK. Tak mają inne gminy, np. Gmina Wyry czy Gmina 

Imielin. Dzisiaj decydujemy, co jest mniejszym złem, podniesienie stawki o 2 zł, czy nie odbierać trawy 

sprzed posesji. Sprzed posesji odbierane jest ok 120t - jest to ok 80% mieszkańców.  

Radny Paweł Kumor: radny stwierdził, że stawki opłaty za gospodarowanie odpadami są wyższe 

gdzieś o ok 30% niż w innych miejscowościach. Może należy rozważyć zmiany systemu, aby jednak 

te stawki nie były większe. Radny uważa, że większym złem jest podnoszenie stawki, niż zmiana 

systemu odbioru trawy tylko w PSZOK. Mieszkańcy będą w stanie poradzić sobie z problemem trawy.  



Wójt: Mieszkańcy sami wyrażali taką wolę, aby odbierać trawę sprzed posesji. Wręcz negatywnie 

odnosili się do pomysłu odbierania trawy tylko w PSZOK. Najlepszym rozwiązaniem byłaby oplata za 

tyle ile odda się odpadów. Jednak ustawodawca nie dopuścił takiego rozwiązania. 

Radny Andrzej Rokowski: poprosił, aby przemyśleć takie rozwiązanie, żeby płacili nadwyżki Ci, którzy 

je sami wytworzyli.  

Wójt: nie można limitować odpadów. Opłata podlega procedurom podatkowym.  

 

7. Projekt uchwały nr XXVII/185/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. w sprawie 

wysokości diet i zasad zwrotu kosztów podróży radnych oraz upoważnienia dla 

wiceprzewodniczącego Rady Gminy.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej Piotr Wróbel poinformował radnych, że 23 marca br. 

na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej nieobecny na dzisiejszym posiedzeniu radny Janusz 

Gwóźdź wnioskował w sprawie wysokości diet i zasad zwrotu kosztów podróży radnych oraz 

upoważnienia dla wiceprzewodniczącego Rady Gminy. Projekt ten został przedstawiony m.in. na 

posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury gdzie nie uzyskał akceptacji. 

Natomiast na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej 21 marca taką akceptację uzyskał ( za - 2, 

sprzeciw - 0, wstrzymujących się - 5 głosów). Radny stwierdził, że każdy z członków rady jest 

zorientowany, o co chodzi, w jakiej sprawie, ile zmniejszyć dietę, za nieobecność. Przewodniczący 

Komisji Komunalnej zaproponował, aby rada na dzisiejszej sesji przystąpiła do głosowania nad tym 

projektem uchwały.  

Następnie głos został oddany radnemu Stanisławowi Bieli, który nadal podtrzymuje swój wcześniejszy 

wniosek o zmianę w §10 - uchwała wchodzi w życie w z dniem 1 lipca 2017r. Radny podzielił się 

również swoimi spostrzeżeniami. Z jednej strony cieszy się, że nie brał udziału na tym posiedzeniu 

Komisji Gospodarki Komunalnej, a z drugiej strony żałuje, że nie był. Radny uważa, że projekt tej 

uchwały nie wnosi kompletnie nic, ponieważ jak mówił sam nieobecny dzisiaj radny, który wystąpił 

z tym projektem do komisji, żeby zdyscyplinować radnych. Radny zapytał, kto jest 

niezdyscyplinowany? Radny zadał pytanie Przewodniczącemu Rady, jakie są frekwencje na 

komisjach, sesjach Rady Gminy? Radnym jest się 24h/d. Są przypadki, że radny wyjdzie na ulicę 

i zostaje "zrugany" z góry na dół za coś, co nawet nie podlega jego pracy. Rzadko się zdarza, żeby 

radny za coś został pochwalony. Ten projekt uchwały wg. radnego jeszcze dzieli tych radnych na 

lepszych i gorszych. Bo Ci, którzy pełnią jakąś funkcję - patrz Przewodniczący - traci 20% za to, że nie 

jest obecny na sesji, a inny, który jest zwykłym członkiem traci też 20'%, ale stawki bazowe są różne. 

Uchwała ta praktycznie jest pod radnego, który ją wnioskował. Ponieważ radny ten jest we wszystkich 

komisjach i chce tylko, żeby mu 10% potrącać, a innym, którzy są w jednej komisji chce 15% potrącać. 

Radny powiedział, że jest przeciwko tej uchwale i poprosił o negatywne przyjęcie tej uchwały.  

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor chciał przystąpić do głosowania nad wnioskiem 

formalnym radnego Stanisława Bieli w sprawie zmiany w §10 - uchwała wchodzi w życie w z dniem 

1 lipca 2017r., jednak rady Paweł Kumor poprosił o opinię rady prawnego, czy wogóle taki wniosek 

może zostać poddany pod glosowanie, gdyż tutaj jest tak jakby zmiana projektu. 

Radca Prawny M. Nosalik: powiedział, że dalej idący jest wniosek w tej sprawie, czy uchwała ta 

przejdzie czy też nie. Proponuje głosowanie całej uchwały w tym kształcie, jaki został przyjęty na 

komisji, a dopiero później będzie kwestia ewentualnej jej zmiany.  

Przewodniczący Rady Marek Kumor zgodził się z interpretacją radcy prawnego, w związku, z czym 

wniosek radnego Stanisława Bieli zostanie poddany pod glosowanie dopiero po przyjęciu tego 

projektu.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że na Komisji Budżetu i Rozwoju Gminy 

powiedział, że poszuka komentarz, który miał w roku 2009, kiedy tą uchwałę omawiał na sesji Rady 

Gminy. Komentarz ten znajdzie się w protokole z Komisji Budżetu. Przewodniczący powiedział, że 

nieobecność na komisji nie świadczy wogóle o pracy i postawie radnego i dyscyplinowanie finansowe 

osoby wybranej przez wyborców jest nie ma miejscu.   

Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy zapytał, czy jeszcze ktoś ma pytanie odnoście tego projektu 

uchwały. 



Radny Stanisław Biela: projekt ten może i dyscyplinuje udział w komisjach stałych, i udział w sesjach 

natomiast są. komisje takie jak Komisja Rewizyjna, Komisja Statutowa gdzie nie ma diety za 

posiedzenie. A tam też jest dyscyplina i jest frekwencja. Wprowadzając taki zapis sami sobie 

szkodzimy. 

Przewodniczący Rady Gminy w odpowiedzi na zapytanie radnego Stanisława Bieli odnośnie 

frekwencji poinformował, że w rocznym sprawozdaniu z posiedzeń wykazano 96%, na komisjach 

oscyluje ona ok. 87-90%, czyli jest bardzo wysoka. Nie zdarzyło się, żeby komisja nie odbyła swojego 

posiedzenia ze względu na brak quorum.  

Radny Paweł Kumor: powiedział, ze względu na wady prawne nie sposób jest poprzeć tej uchwały, 

dlatego na początku sesji rady złożył wniosek o jej wycofanie. Jednak jeśli chodzi o samą idee to ona 

nie jest szkodliwa, zwłaszcza, że frekwencja w naszej radzie jest bardzo wysoka.  

 

Ad. 7 Przyjęcie projektów uchwał (nieobecny Radny J. Gwóźdź) 

1. Uchwała nr XXVII/179/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. w sprawie 

wskazania Wójta Gminy Bojszowy do Rady Nadzorczej Spółki MASTER- Odpady i Energia 

Sp. z o.o. 

  14 głosów – za 

    0 głosów – przeciw 

       0 głosów – wstrzymujących się 

 

2. Uchwała nr XXVII/180/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r.w sprawie 

przyjęcia statutu Gminnego zakładu Opieki Zdrowotnej. 

 

 13 głosów – za 

   0 głosów – przeciw 

      1 głos– wstrzymujący się 

 

3. Uchwała nr XXVII/181/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości na terenie gminy Bojszowy i zagospodarowania 

tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę. 

 

  14 głosów – za 

    0 głosów – przeciw 

       0 głosów – wstrzymujących się 

 

4. Uchwała nr XXVII/182/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. w sprawie 

określenia rodzajów dodatkowych usług świadczonych przez gminę w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz 

wysokości cen za te usługi. 

 14 głosów – za 

  0 głosów – przeciw 

     0 głosów – wstrzymujących się 

 

5. Uchwała nr XXVII/183/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. w sprawie 

„Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Bojszowy” 

 

 14 głosów – za 

  0 głosów – przeciw 

     0 głosów – wstrzymujących się 

 



6. Uchwała nr XXVII/184/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. w sprawie 

dokonania wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty. 

 12 głosów – za 

  2 głosy – przeciw (radny Krzysztof Komandera) 

     0 głosów – wstrzymujących się 

 

7. Uchwała nr XXVII/185/2017 Rady Gminy Bojszowy z dnia 19 czerwca 2017r. w sprawie 

wysokości diet i zasad zwrotu kosztów podróży radnych oraz upoważnienia dla 

wiceprzewodniczącego Rady Gminy  

 

    1 głos – za 

  13 głosów – przeciw 

       0 głosów – wstrzymujących się 

 

Ad. 8 Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 

 

Sprawozdanie międzysesyjne Przewodniczącego Rady Gminy:  

 

1. Gminny Przegląd Twórczości Dziecięcej "Bojszowy 2017". 

2. Śląski Piłkarski Turniej Oldbojów w Bojszowach. 

3. Tenisowy Turniej dla dzieci. 

4. Podpisanie uchwały w/s Metropolii Śląsko - Dąbrowskiej w Katowicach.  

5. Śląski Koncert - Katowice 2017. 

6. Ognisko Zielonoświątkowe w Bojszowach. 

7. Turniej "Orlik 2017" o Puchar Marszalka Województwa Śląskiego. 

8. Gminny Rajd Rowerowy. 

9. Udział w pracach komisji stałych Rady Gminy. 

10. Powiatowe Igrzyska Osób Niepełnosprawnych. 

11. Do biura rady wpłynęło zaproszenie Pana Przewodniczącego Rady Powiatu na Piknik 

Integracyjny Rad Gmin i Rady Powiatu 

Przewodniczący podziękował radnym za pracę w okresie międzysesyjnym.  

 

Wójt Gminy:  

 

1. Trwa kontrola zewnętrzna RIO – do 22.06.2017r. Obszar kontroli jest bardzo szeroki, organ 

kontrolny podchodzi literalnie do przepisu, a my patrzymy na dobro mieszkańca.  

2. Gminne Gimnazjum w Bojszowach osiągnęło wyższe wyniki od średnich kraju, województwa 

i powiatu. W przypadku bloków z historii i wos-u oraz przyrody gimnazjum osiągnęło 

najwyższe wyniki w powiecie. 

3. 14 absolwentów Gminnego Gimnazjum w Bojszowach zostało laureatami tytułu Lidera 

Oświaty Gminnej 2017. 

4. Ogłoszono konkurs na Dyrektora Gminnego Przedszkola w Bojszowach oraz Dyrektora 

Gminnej Szkoły Podstawowej w Świerczyńcu. 

5. Wykonano naprawę kładki dla pieszych (wymiana nawierzchni desek na blachę stalową, 

czyszczenie i malowanie całej kładki) nad Korzyńcem (przy rurociągu „Gocza”) w Nowych 

Bojszowach. 

6. Przebudowa drogi gminnej ul. Bliskiej oraz odcinka ul. Chmielnej w Bojszowach. Wykonawca 

– ZBI Zdzisław Flejtuch z Przeciszowa. 

7. Trwa kolejny (drugi) etap remontu cząstkowego nawierzchni bitumicznych dróg gminnych.  

8. Na bieżąco prowadzona jest aktualizacja (weryfikacja) danych zawartych w deklaracjach 

odpadowych z danymi w ewidencji mieszkańców. W przypadku rozbieżności właściciele 

posesji są wzywani (telefonicznie lub pisemnie) do złożenia wyjaśnień i ewentualnej korekty. 



9. W maju br. do Lokalnej Grupy Działania „Ziemia Pszczyńska” został złożony wniosek o 

przyznanie pomocy na operację pn. „Bojszowy – 650 lat wspólnoty nad brzegami Wisły – 

Gostyni – Pszczynki i Korzyńca (1368-2018)”. Projekt Gminy Bojszowy przeszedł pozytywną 

ocenę Rady Stowarzyszenia, obecnie został przekazany do Zarządu Województwa Śląskiego, 

gdzie zostanie poddany dalszej ocenie. Projekt dotyczy obchodów 650-lecia istnienia 

Bojszów, które planowane są na wrzesień 2018 r. 

10. Do końca czerwca br. do Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Katowicach zostanie 

złożony projekt „Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Bojszowy na lata 2017-2022”, który 

będzie podlegał ocenie przez Zespół ds. Rewitalizacji powołany przez Marszałka 

Województwa Śląskiego. Po otrzymaniu pozytywnej oceny dokument zostanie przedstawiony 

Radzie Gminy Bojszowy do uchwalenia. Posiadanie programu rewitalizacji, pozwala gminie 

starać się o wsparcie finansowe na projekty wynikające z tego dokumentu. 

 

Zapytanie i interpelacje radnych. 

 

Radny Krzysztof Komandera:  

1. poprosił o wznowienie koszenie poboczy na Świerczyńcu.  

2. poprosił o zadbanie o tereny zielone przy OSP Świerczyniec 

3. poprosił o przygotowanie trasy III Świerczynieckiego biegu ulicznego o Puchar Wójta Gminy. 

4. zapytał, czy po degradacji GTS Bojszowy do A klasy, przy jednoczesnym awansie Polonii 

Międzyrzecze do tej samej klasy rozgrywek zmniejszona zostanie dotacja GTS Bojszowy i 

przekazana innym Klubom sportowym? Radny podkreślił, że ma na myśli w/w Polonię 

Międzyrzecze jak również UKS GROM Świerczyniec. 

5. zapytał, na jakim etapie jest remont ul. Krętej? 

Radny Paweł Kumor:  

1. poprosił o kilka informacjo dotyczących projektu Senior+ 

2. podziękował za prace przed Bożym Ciałem 

Radny Roman Horst poprosiła, aby Wójt rozpatrzył następujące tematy: 

1. Oznakowanie przejścia dla pieszych ul. Bojszowska. 

2. Odwodnienie na Łękawce. 

3. Dziury na drodze ul. Skromna w Jedlinie. 

4. Ubytki w ciągu ul. Świętojańskiej. 

Radny Antonii Wilczek: 

1. prośba o systematyczne wykaszanie Korzeńca 

2. zgłosił poprzekręcane znaki drogowe 

Radny Andrzej Rokowski: 

1. zapytał o termomodernizację OSP Bojszowy 

2. poprosił o pomyślenie nad bezpieczeństwem przy przejściu dla pieszych -  ul, Gaikowa/ul. 

Pancerniaków/il. Stalmacha 

3. zapytał o słup telekomunikacyjny ul. Domowa i ul. Myśliwska 

4. zapytał ile osób nie płaci za odpady komunalne 

Radny Piotr Wróbel: zapytał, kto wydal zezwolenia na zamontowanie na ul. Korzenickiej kamer 

na słupie energetycznym.  

 

Ad. 9 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Koszenie poboczy- sprawa do realizacji 

Tereny zielone OSP Świerczyniec- jak co roku standardowo usługa zostanie wykonana 

Dotacja GTS Bojszowy – w tym roku nie będzie żadnych przesunięć. Środki te w przyszłym roku 

budżetowym mogą być przesunięte na inne sekcje/działania klubów. Oba kluby sportowe, tzn. GROM 

Świerczyniec i GTS Bojszowy otrzymały dotacje z Ministerstwa.  

Ul. Kręta- trwa regulacja drogi - regulacja stanu prawnego - czekamy na rozstrzygnięcie. 

Senior+ - realizacja projektu do 30.12.2017r. Trwa etap uzyskania decyzji o WZ dla tego obiektu. 

Realizatorem projektu jest GOPS w Bojszowach. Gdy będzie wydania decyzja o WZ, GOPS będzie 



mógł się starać o pozwolenie na budowę. Zmianie ulegnie m.in. klatka, instalacja elektryczna, drzwi, 

zostanie zamontowana również winda. 

Oznakowania przejścia dla pieszych – sprawa do rozpatrzenia. 

Wykaszanie przy Korzeńcu, znaki drogowe – sprawy do rozpatrzenia, sprawdzenia.  

Termomodernizacja budynku OSP B-wy – jest w trakcie realizacji, w tej chwili trwa przygotowanie 

dokumentacji. Nabór wrzesień/październik, wykonanie w 2018 roku. 

Przejście dla pieszych ul. Gaikowa/ ul. Pancerniaków /ul. Stalmacha – droga powiatowa, prośba 

zostanie przekazana. 

Słup ul. Domowa- interwencja już była, sprawa do ponownego wyjaśnienia. 

Płatność za gospodarowanie odpadami – ściągalność w poszczególnych miesiącach. Osoby, które nie 

płacą, na bieżąco są wzywani.  

Kamery ul. Korzenicka – w tej sprawie została już zgłoszona skarga, kamery te umieszczone są na 

słupie energetycznym bez zgody właściciela tj. spółki TAURON. W tej chwili trwa procedura 

wyjaśniająca, kto zamieścił kamery. Sprawa w toku.  

 

Ad. 10 Zakończenie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy 

Bojszowy" zakończył obrady sesji. 
 

Protokołowała: K .Machulec 

Bojszowy, dnia 19.06.2017 


